



အခန်း ၆။

ကျော်တက်ခြင်း

အကြောင်းအရာများ။

- လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်နည်း
- လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်နည်း
- ကျော်တက်ခံရခြင်း
- ကျောင်းကားများ

မှတ်ချက်။ လေ့ကျင့်ခန်း ဉာဏ်စမ်းမေးခွန်းများကို လမ်းစည်းကမ်းများ ဖော်ပြထားသည့် လက်စွဲစာအုပ်၏ (အခန်း ၄ မှ ၁၁ နှင့် လမ်းဆိုင်ဘုတ်များ) အဆိုပါကဏ္ဍများအတွက်သာ ရရှိနိုင်ပါသည်။

ဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်တို့သည် လမ်း၏ညာဘက်ခြမ်းတွင် မောင်းနှင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားယာဉ်များကို ကျော်တက်ခွင့်ရသောအခါ၊ များသောအားဖြင့် လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်ကြသည်။ သင့်အား အချို့သောအခြေအနေများတွင်သာ လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်ရန် ခွင့်ပြုထားပြီး လိုအပ်၍ ဘေးကင်းသည့်အချိန်တွင်သာ လုပ်ဆောင်ရပါမည်။ သင်သည် အခြားယာဉ်များကို ကျော်တက်သည့်အခါ သို့မဟုတ် အန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရန် ယာဉ်ကြောများပြောင်းသည့်အခါ လိုအပ်သည့်အခါမှသာ သတိဖြင့် ပြုလုပ်ပါ။ အခြားယာဉ်ကို ကျော်တက်ရန် သင်သည် အရှိန်ကန့်သတ်ချက်ထက် မကျော်လွန်စေရပါ။

သင်သည် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ကျော်တက်သောအခါတွင်၊ အခြားယာဉ်များကို ခွင့်ပြုထားသည့်အတိုင်း မော်တော်ဆိုင်ကယ်အား တူညီသောလမ်းသွားအကျယ်ကို ပေးထားရန် မမေ့ပါနှင့်။ လမ်းသွားကျယ်၍ မော်တော်ဆိုင်ကယ်သည် တစ်ဖက်ခြမ်းတွင်ရှိနေသော်လည်း မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် တူညီသောလမ်းသွားနေရာထဲသို့ ဘယ်တော့မှမဝင်ပါနှင့်။

သင်သည် စက်ဘီးကို ကျော်တက်သောအခါတွင် စက်ဘီးစီးသူအား စီးနင်းရန်နေရာအလုံအလောက်ပေးရန် သေချာပါစေ။ စက်ဘီးစီးသူတစ်ဦးအား နောက်မှကျော်တက်သောအခါ၊ စက်ဘီး ရှင်းသွားသည်အထိ ဘေးကင်းသောအကွာအဝေးတွင်နေ၍ လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်ရန် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

ဥပဒေအရ သင်သည် ယာဉ်ကြောမပြောင်းမီ အနည်းဆုံး ပေ ၁၀၀ (၃၀ မီတာ)ထား၍ ယာဉ်ကြောပြောင်းရန် ရည်ရွယ်ချက်ကို ညွှန်ပြရန်အတွက် ကွေ့ရန်အချက်ပြမီးများ သို့မဟုတ် လက်နှင့် လက်အချက်ပြများကို အသုံးပြုရန် လိုအပ်ပါသည်။ လမ်းသွားလမ်းလာတစ်ဦးဖြတ်ကူးရန် လူကူးလူကူးမျဉ်းကြားတစ်ခုတွင် ရပ်တန့်ပေးထားသော ယာဉ်ကို ဘယ်သောအခါမှ မကျော်တက်ရပါ။

လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်နည်း

လက်ဝဲဘက်ယာဉ်ကြောကို ပုံမှန်အားဖြင့် အခြားယာဉ်များကို ကျော်တက်ရန် အသုံးပြုသည်။ သင်သည် လက်ဝဲဘက်ရှိ ယာဉ်ကို ကျော်တက်၍မရပါ။

- သင့်ယာဉ်ကြောတွင် အပြည့်တားထားသော အဝါရောင်အလယ်မျဉ်း ရှိသည်။
- လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောအတွက် အပြည့်တားထားသော အဝါရောင်အလယ်မျဉ်းကို မရောက်မီ သင်သည် လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောသို့ လုံခြုံဘေးကင်းစွာ ပြန်မသွားနိုင်ပါ။
- သင့်ထံမှ ပေ ၂၀၀ (၆၀ မီတာ) အကွာအတွင်း လာနေသည့် ယာဉ်တစ်စီးရှေ့မှ လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောသို့ လုံခြုံဘေးကင်းစွာ ပြန်မသွားနိုင်ပါ။
- သင်သည် နှစ်လမ်းသွားလမ်းပေါ်ရှိ လမ်းကွေ့တစ်ခု သို့မဟုတ် တောင်ထိပ်တစ်ခုသို့ ချဉ်းကပ်လာပြီး ၎င်းကို ကျော်၍ သို့မဟုတ် ပတ်ပတ်လည်မမြင်နိုင်ပါ။
- သင်သည် နှစ်လမ်းသွားလမ်းပေါ်ရှိ ရထားလမ်းဖြတ်မှ ပေ ၁၀၀ (၃၀ မီတာ) အကွာအဝေးတွင် ရှိပါသည်။
- သင်သည် နှစ်လမ်းသွားလမ်းပေါ်ရှိ တံတား၊ ဥမင် သို့မဟုတ် တောင်ကြားဖြတ်တံတားတစ်ခု၏ ပေ ၁၀၀ (၃၀ မီတာ) အတွင်းတွင်ရှိပြီး သင့်မြင်ကွင်းသည် ပိတ်ဆို့နေသည်။
- သင်ကျော်တက်ရန် ကြိုးစားပါက လာနေသည့်ယာဉ်အသွားအလာကို အနှောင့်အယှက်ပေးလိမ့်မည်။

ကျော်တက်ရန် အခြေအနေများ မှန်ကန်ပါက၊ သင့်ကြည့်မှန်များကို စစ်ဆေးပြီး သင့်ယာဉ်ကြောပြောင်းခြင်းကို အချက်ပြပါ။ လက်ဝဲဘက်ယာဉ်ကြောထဲသို့ ဆွဲမဝင်မီ၊ လက်ဝဲဘက်ယာဉ်ကြောအတွင်း သင့်နောက်တွင် မည်သည့်ယာဉ်မျှနီးကပ်စွာ ရှိမနေကြောင်း သေချာစေရန်အတွက် သင့်ဘယ်ဘက်ပခုံးပေါ်ကျော်၍ နောက်ဘက်ပြတင်းပေါက်ထဲမှ အမြန်ကြည့်ပါ။ သင် ယာဉ်ကြောပြောင်းရန် ပြင်ဆင်သည့်အခါ သင့်ကြည့်မှန်များအပေါ် ဘယ်တော့မှ မမှီခိုပါနှင့်။ မှန်ကန်စွာ ချိန်ညှိထားသော ကြည့်မှန်များပင်လျှင် သင့်ယာဉ်၏ ဘေးတစ်ဖက်တစ်ချက်နောက်တွင် "မျက်ကွယ်များ" ရှိစေလိမ့်မည်။ အကယ်၍ ယာဉ်တစ်စီးသည် မျက်ကွယ်နေရာတွင် ရှိနေပါက၊ သင့်ကြည့်မှန်များထဲတွင် ၎င်းကို မမြင်နိုင်ပေ။ ယာဉ်ကြောများမပြောင်းမီ သို့မဟုတ် ကျော်တက်ခြင်းမပြုမီ သင့်ပခုံးကိုကျော်၍ အမြဲတမ်း အမြန်ကြည့်ရှုပါ။

သင်ကျော်တက်သောအခါ၊ လက်ဝဲဘက်ယာဉ်ကြောထဲသို့ အပြီးဝင်ပါ။ လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောသို့ ပြန်မဝင်မီ၊ အချက်ပြပြီး သင့်အတွင်းခန်း နောက်ကြည့်မှန်ကို ကြည့်ကာ သင်ကျော်တက်သွားသောယာဉ်၏ ရှေ့ဘန်ပါကို သင်မြင်နိုင်ကြောင်း သေချာစေပါ။ သင့်ယာဉ်နှင့် သင်ကျော်တက်ခဲ့သည့်ယာဉ်အကြားတွင် အနည်းဆုံး ပေပေါင်းများစွာရှိသော လမ်းမျက်နှာပြင်ကို သင်မြင်ရကြောင်း သေချာစေရန် သင့်ညာဘက်ပခုံးကိုကျော်၍ အမြန်ကြည့်ရှုပါ။ ထို့နောက် လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောသို့ ပြန်သွားပါ။

လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်နည်း

သင်သည် ပုံမှန်အားဖြင့် အခြားယာဉ်များကို လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်နိုင်ပြီး၊ အချို့သော အခြေအနေများသည် သင့်အား လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်ခွင့်ပြုသည်။ သင်သည် လုံခြုံဘေးကင်းစွာ ကျော်တက်နိုင်မှသာ အောက်တွင်ဖော်ပြထားသော အခြေအနေများတွင် ယာဉ်တစ်စီးကို လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်နိုင်သည်။ ဆိုင်းဘုတ်က ခွင့်ပြုထားပါက သို့မဟုတ် ယာဉ်ထိန်းအရာရှိမှ ညွှန်ပြထားခြင်းမရှိပါက လမ်း၏ပခုံး သို့မဟုတ် အစွန်းမျဉ်းပေါ်တွင် သို့မဟုတ် ဖြတ်၍မမောင်းနှင်နိုင်ပါ (အခန်း ၄ [၂] ကိုကြည့်ပါ)။ သင်သည် လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်နိုင်သည်။

- ရှေ့ရှိယာဉ်တစ်စီးသည် ဘယ်ဘက်ကွေ့သည့်အခါ။
- သင်သည် နှစ်လမ်း သို့မဟုတ် လမ်းကြောင်းနှစ်ခုထက်ပိုသော လမ်းများအတွက် အမှတ်အသားပြုထားသည့် သို့မဟုတ် လမ်းကြောင်းတစ်ခုစီအတွက် နှစ်လမ်း သို့မဟုတ် နှစ်ခုထက်ပိုသောလမ်းများအတွက် အကျယ်ရှိသော နှစ်လမ်းသွားလမ်းပေါ်တွင် ရှိနေပြီး ကျော်တက်ခြင်းကို ဆိုင်းဘုတ်များဖြင့် တားမြစ်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ရပ်ထားသည့်ကားများ သို့မဟုတ် အခြားအတားအဆီးများက ကန့်သတ်ထားခြင်း မရှိသောအခါ။
- သင်သည် နှစ်လမ်း သို့မဟုတ် လမ်းကြောင်းနှစ်ခုထက်ပိုသော လမ်းများအတွက် အမှတ်အသားပြုထားသည့် သို့မဟုတ်

နှစ်လမ်း သို့မဟုတ် နှစ်ခုထက်ပိုသောလမ်းများအတွက် အကျယ်ရှိသော တစ်လမ်းသွားလမ်းပေါ်တွင် ရှိနေပြီး ကျော်တက်ခြင်းကို ဆိုင်းဘုတ်များဖြင့် တားမြစ်ထားခြင်း သို့မဟုတ် ရပ်ထားသည့်ကားများ သို့မဟုတ် အခြားအတားအဆီးများက ကန့်သတ်ထားခြင်း မရှိသောအခါ။

သင်သည် လမ်းဆုံတွင် လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်ရန် ပြင်ဆင်ထားပါက ရှေ့ရှိယာဉ်အသွားအလာကို သေချာကြည့်ပါ။ ချဉ်းကပ်လာသော ယာဉ်တစ်စီးသည် သင့်လမ်းကြောင်းထဲသို့ ဘယ်ဘက်ကွေ့ဝင်ရန် မပြင်ဆင်ထားကြောင်း သေချာစေ၍ လမ်းသွားလမ်းလာများ၊ စက်ဘီးစီးသူများ၊ in-line စက်ဘီးစီးသူများနှင့် စက်တပ်စက်ဘီးစီးသူများအတွက် လမ်း၏ညာဘက်ခြမ်းတွင် ကြည့်ပါ။

အမြန်လမ်းများကဲ့သို့ ယာဉ်ကြောများသည့်လမ်းများပေါ်တွင် လက်ယာဘက်မှ မကျော်တက်မီ သင့်ကြည့်မှန်များကို သေချာကြည့်ပါ။ ယာဉ်ကြောပြောင်းရန်အတွက် မှန်ကန်သောအချက်ပြမှုများကိုအသုံးပြုကာ အခြားယာဉ်များအတွက် သင့်ညာဘက်ပခုံးကိုကျော်၍ ကြည့်ပါ။ သင်ကျော်တက်ပြီးနောက်၊ လက်ဝဲဘက်ယာဉ်ကြောသို့ ပြန်မဝင်မီ သင့်ဘယ်ဘက်ပခုံးကိုကျော်၍ အမြန်ကြည့်ကာ အချက်ပြရန် သေချာပါစေ။

ကျော်တက်ခံရခြင်း

အခြားယာဉ်သည် သင့်အား လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်ပါက၊ သင့်အရှိန်ကို အနည်းငယ်လျှော့ချပြီး သင့်လမ်းကြောအလယ်တွင်နေပါ။ ယာဉ်သည် ဘေးကင်းစွာ ကျော်တက်သွားပြီး သင့်ရှေ့တွင်ရောက်သောအခါ၊ သင်၏ ပုံမှန်အရှိန်ဖြင့် ဆက်သွားပါ။

အကယ်၍ သင့်အား ယာဉ်အများအပြားသည် လက်ယာဘက်မှ ကျော်တက်သွားသည်ကို တွေ့ရှိပါက၊ သင်သည် လက်ယာဘက်ယာဉ်ကြောသို့ ရွေ့သင့်ပြီး ၎င်းတို့ကို သင့်အား လက်ဝဲဘက်မှ ကျော်တက်ခွင့်ပြုပါ။

ကျောင်းကားများ

ရပ်ထားသော ကျောင်းကားတစ်စီးသည် မီးနီ(များ)မှိတ်တုပ်မှိတ်တုပ်ပြသည့်အခါ လမ်းကြောင်းတစ်ဖက်ဖက်မှ ချဉ်းကပ်လာသော ယာဉ်ကြောသည် ကျောင်းရှေ့နှင့် ကျောင်းကားရပ်နားရာနေရာများတွင်ပင်ဖြစ်သော်လည်း ဘတ်စ်ကားဆီသို့မရောက်မီ ရပ်တန့်ရမည်ဖြစ်သည်။ သင်သည် ဘတ်စ်ကားမှ အနည်းဆုံး ပေ ၂၀ (၆ မီတာ) အကွာတွင် ရပ်သင့်သည်။ သင်သည် ဤဘတ်စ်ကားအား "SCHOOL BUS" ဆိုင်းဘုတ်၊ ထိပ်ရှိ မီးနီများနှင့် ၎င်း၏ထူးခြားသော လိမ္မော်ဝါရောင်တို့ဖြင့် ခွဲခြားသိနိုင်ပါသည်။

ကျောင်းကားသည် ခရီးသည်များကို တင်ရန် သို့မဟုတ် ချရန် ရပ်တန့်ခြင်းမပြုမီတွင် ယာဉ်မောင်းသည် ခေါင်မိုးအနီးရှိ ဘတ်စ်ကား၏ ရှေ့နှင့်နောက်ဘက်တွင်ရှိသော အဝါရောင်သတိပေးချက်မီးများကို ပုံမှန်အားဖြင့် မှိတ်တုပ်မှိတ်တုပ်ပြမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ကို သင်မြင်သည့်အခါ အရှိန်လျှော့ပြီး ရပ်တန့်ဖို့ ပြင်ဆင်ထားပါ။

ကျောင်းကားအတွက် သင်ရပ်လိုက်သည့်အခါ ဘတ်စ်ကားပြန်မရွေ့မချင်း သို့မဟုတ် ဘတ်စ်ကားမောင်းသူ သို့မဟုတ် ယာဉ်ထိန်းအရာရှိက သင်ရှေ့ဆက်နိုင်သည်ဟု အချက်မပြမချင်း သင်သည် ပြန်လည်မမောင်းနိုင်ပါ။ ဤဥပဒေသည် နယူးယောက်ပြည်နယ်ရှိ လမ်းများအားလုံးတွင် အကျုံးဝင်ပါသည်။ ကျောင်းကားသည် လမ်းခွဲပိုင်းခြားထားသော အဝေးပြေးလမ်းမကြီး၏ တစ်ဖက်ခြမ်းတွင်ပင်ဖြစ်သော်လည်း သင်သည် ကျောင်းကားအတွက် ရပ်တန့်ရမည်။

ကျောင်းကားအတွက် သင်ရပ်ပြီးနောက် လမ်းဘေးတစ်လျှောက်တွင် ကလေးများကို ရှာပါ။ သင် သူတို့ကို ကျော်သွားပြီးသည်အထိ ဖြည်းဖြည်းမောင်းပါ။

ဘေးကင်းရေး အကြံပြုချက်။ ကျောင်းကားနှင့်ဆက်စပ်သော သေဆုံးမှုနှင့် ဒဏ်ရာရမှုအများစုသည် ကျောင်းကားပါဝင်သည့် ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့်မဟုတ်ဘဲ ကလေးငယ်များ ဘတ်စ်ကားမှဆင်းပြီးနောက် လမ်းဖြတ်ကူးစဉ် ဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်သည်။

မသန်စွမ်းသူများကို ပို့ဆောင်ပေးသော ယာဉ်များကို ကျောင်းကားများအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ပြီး၊ အခြားကျောင်းကားများအတွက် သင်ရပ်တန့်သကဲ့သို့ ၎င်းတို့အတွက် ရပ်တန့်ရမည်ကို သတိရပါ။

